
 

 

Ach, tie  
odpady... 

 
 Nedávno som cestoval večer 
autobusom z Trnavy. Cestou sa 
mi niekoľkokrát mihli igelitové 
tašky naplnené odpadkami a 
pohodené len tak v priekope 
popri ceste... Pomyslel som si 
„Kam to kráčame?“. A to som 
si spomenul na nedávnu 
návštevu Káhiry v Egypte, kde 
nás sprievodca informoval, že 
patrí medzi najznečistejšie 
mestá sveta. Videl som tam 
odpadky na obrovských kopách 
pri domoch, niektoré mali 
strechu vybudovanú z 
igelitových vriec, naplnených 
odpadkami. Pri tom pohľade mi 
zimomriavky liezli po chrbte. A 
to nehovorím  o prenikajúcom 
zápachu a voľne pobiehajúcich 
potkanoch... Moje plány na 
dvojdňový pobyt sa rýchlo 
zmenili na čo najkratší, 
jednodňový... Ale to bol obraz 
veľkej chudoby krajiny, kde je 
veľká nezamestnanosť a 
priemerný mesačný zárobok 
niekoľko desiatok dolárov... A 
predsa, aj v tejto krajine som 
uvidel prvé pokusy o separáciu 
odpadov, lebo tento vážny 
problém chcú tiež vyriešiť...  
 Nie, nechcem nás 
porovnávať s nikým, no viem si 
predstaviť, čo by nás čakalo, 
keby sme sa tvárili, že sa nás to 
netýka... Nevyriešime to 
vyhadzovaním odpadkov po 
našom okolí, ale jeho dôslednou 
likvidáciou formou separácie a 
spracovaním ako druhotné 
suroviny. Už nás predbehla v 
tom aj Čína, ktorá vykupuje v 
Európe plastové fľaše a z nich 
vyrobenými odevami zásobuje 
celý svet! 
 Čo vlastne chcem? Nič. Iba 
som sa trochu zamyslel pri 
triedení odpadu, lebo zajtra 
majú brať kontajner na papier a 
plasty... I ja si budem musieť 
prehodnotiť môj postoj k matke 
prírode. A vy?  

 -ds- 
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 I melódie tejto piesne sa v sobotu 25. 
februára niesli dedinou. Dychová hudba 
Inovčanka sa rozhodla takto tradične ukončiť 
najdlhšie trvajúce fašiangové obdobie 
veselosti v  našej obci.  
 Počas celého 
dňa členovia 
dychovej hudby 
chodili po dedine, 
vyhrávali, 
rozveseľovali 
občanov, 
roztancovali 
gazdiné. V duchu 
dávnych tradícií 
hrali pod šable a 
šabľa bola 
skutočne plná šišiek, slaniny a klobás. A hoci 
zima bola riadna, rezké melódie rozohriali 
každého. Takto členovia Inovčanky zvolávali 
občanov na fašiangovú zábavu, ktorá sa 
konala večer v sále kultúrneho domu. Zábavu 
organizovali samotní hudobníci. Okrem 
dychovky hral do spevu i harmonikár Alino. 

Tancovali a zabávali sa  mladí i  tí , skôr 
narodení. Príjemná atmosféra, vynikajúce 
občerstvenie, bohatá tombola. I takto možno 
charakterizovať toto fašiangové stretnutie 
občanov. Účastníci sa rozchádzali až nad 

ránom, čo svedčí o 
tom, že zábava sa 
skutočne vydarila. 
Spokojní občania 
dúfajú, že členovia 
Inovčanky budú i 
naďalej v tejto 
tradícii 
pokračovať. 
Všetkým 
hudobníkom patrí 
poďakovanie za 

vynaložené úsilie, zorganizovanie a hladký 
priebeh  tejto vydarenej spoločenskej 
udalosti.  
 Prajeme našim hudobníkom veľa zdravia, 
síl a energie pri šírení krásnych ľudových 
piesní, príjemnej nálady a tradícií medzi 
občanmi.   

Fašiangy, Turíce Veľká noc príde...  

Redakcia 

Valentínsky karneval už patrí 
k  tradičným fašiangovým 
zábavám našich detí. Za osem 
r ok o v  s v oj e j  e x i s t e n c i e 
(Karnevaly v škole majú 
samozrejme oveľa dlhšiu tradíciu, 
ale od roku 1999 sa konajú pod 
názvom Valentínsky karneval.) 
prešiel mnohými zmenami. Jedno 
však zostáva stále – na každom karnevale je vidno 
veľa zaujímavých a nápaditých masiek. Tento rok 
ich bolo 35. Porota mala veľmi ťažkú úlohu, 
nakoniec sa rozhodla riešiť ju žrebovaním, takže 
určite vyhrali tie masky, ktoré mali najviac šťastia. 
Drobné ceny útechy však čakali všetky  masky 
a sladkou náplasťou bola aj valentínska torta od 
pána starostu, Ing. J. Janečka, ktorý je každý rok 

vzácnym a vítaným hosťom tejto školskej 
spoločenskej akcie. Valentínsky karneval 
pokračoval diskotékou pre starších žiakov. 
Poďakovanie za veľmi dobrú organizáciu 
karnevalu  patrí žiakom 8. triedy s triednou 
učiteľkou Mgr. V. Škarkovou. Za finančnú pomoc 
vedenie školy ďakuje Obecnému úradu v Banke 
a Občianskemu združeniu pri ZŠ Banka. 

Valentínsky 
 karneval 

-hh- 

Hlásnik  obce  Banka –   mes ační k vydá va O be c ný  úrad  B anka.   
Redakčná rada:  Ján Benka,  Mgr. Helena Hrdinová,  Mgr. Terézia  
Janečková,  Mgr.  Sylvia Molnárová,  Ing.  Michal Rusnák  a  Dušan Slovák.  

Uzávierka príspevkov vždy 20-teho v mesiaci.  
V y h r a d z u j e m e  s i  p r á v o  r e d a k č n e j  ú p r a v y  p r í s p e v k o v  !  

Muži – III.B. trieda 
 

19.3. OŠK Horné Trhovište – OTJ Banka 
2.4.   Družstevník Kočín Lančár – OTJ Banka 
9.4.  OTJ Banka – OŠK Dolné Otrokovce 
16.4.  OŠK Tepličky – OTJ Banka 
24.4.  OTJ Banka – Družstevník Zelenice 
30.4 OŠK Veselé – OTJ Banka 
7.5.  OTJ Banka – Družstevník Žlkovce 
10.5.  Družstevník Šterusy – OTJ Banka 
14.5.  OTJ Banka – TJ Sokolovce 
21.5.  ŠK Peterčan Hlohovec – OTJ Banka 
24.5.  OŠK Merašice – OTJ Banka 
28.5.  OTJ Banka – Slovan Koplotovce 
4.6. Družstevník D. Lopašov – OTJ Banka 
11.6. OTJ Banka – Klas Dolné Trhovište 
 
Dorast – Oblastná súťaž skupina B 
 

19.3. OŠK Prašník – OTJ Banka 
26.3. OTJ Banka – OFK Drahovce 
2.4. OFK Ratnovce – OTJ Banka 
9.4. OTJ Banka – ŠK Šulekovo 

16.4. Slovan Ostrov – OTJ Banka 
23.4. OTJ Banka – OŠK Veselé 
30.4. OŠK Dubovany – OTJ Banka 
7.5. OTJ Banka – PFK Piešťany 
10.5. Družst. Kočín Lančár – OTJ Banka 
14.5. OTJ Banka – TJ Bojničky 
21.5. FC Zentiva Hlohovec – OTJ Banka 
 
Žiaci – Oblastná súťaž skupina D 
 

15.4. OTJ Banka – Družstevník Nižná 
22.4. Slovan Ostrov  - OTJ Banka 
29.4. OTJ Banka – OŠK Prašník 
6.5.  OŠK Dubovany – OTJ Banka 
13.5. OTJ Banka – ŠK Borovce 
20.5. OFK Ratnovce – OTJ Banka 
27.5. OTJ Banka – Slovan V. Orvište 
3.6. OTJ Banka – OŠK Veselé 
10.6. Družstevník D. Lopašov – OTJ Banka 

  
Srdečne pozývame všetkých priaznivcov 
futbalu v obci aby prišli povzbudiť naších 
futbalistov. 

Pozvánka na futbalové stretnutia OTJ Banka – jar 2006 

P.Marek 

Náš 70-ročný jubilant 
 

 8. februára oslávil vzácne životné jubileum náš spolupracovník, 
redaktor Hlásnika obce Banka pán  

Ján Benka. 
 

Naša obec je už dlhé roky jeho „prechodným bydliskom“, môžeme ho 
považovať za jedného z nás. Ako učiteľ ZUŠ vychoval celé generácie 
našich nádejných dychovkárov, založil a vedie dychovku žiakov, ale hlavne 
dlhé roky je kapelníkom Bananskej dychovky, ktorá nechýba ani pri jednej 
spoločenskej a kultúrnej akcii v obci. 
Na nedávnej výstave amatárskych umelcov sme mali možnosť vidieť, že je i 
výtvarníkom, ktorého štetec vie vyčarovať veľa krásy. 
Nášmu jubilantovi želáme v mene nás všetkých pevné zdravie, šťastie, 
životný optimizmus a ešte veľa krásnych a pútavých zážitkov v osobnom 
živote ai počas pôsobenia v našej obci.  
                  Redakcia 

Dychová hudba Inovčanka ďakuje všetkým sponzorom za krásne a 
hodnotné ceny venované do tomboly fašiangovej zábavy a zároveň 
ďakuje  hosťom za účasť a pozýva na ďalšie podujatia za účasti 
Bananskej dychovky. 

Poďakovanie 

jarné upratovanie - akcia  

ČISTÁ OBEC 
od 3.4. – 10.4.2006 

 

 Pomôžte vyčistiť  
verejné priestranstvá v obci ! 

Nech je naša obec krajšia ! 

7. apríl: 

DEŇ  NARCISOV 
  Zapojte sa do verejnej zbierky na pomoc 

trpiacim zákernou chorobou ! 
Nechajte sa v tento deň  

obdarovať kvetom nádeje. Ďakujeme ! 

šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport

Kreslil Vojto Haring 

Nela šport cup 2006 
 

    Dňa 4.marca 2006 sa zúčastnilo družstvo žien OTJ Banka na halovom 
futbalovom turnaji Nela šport cup 2006 v Žiline, na ktorom štartovalo 7 
družstiev. Naše ženy osadili pekné 4. miesto, keď ich o prvenstvo 
pripravili tesné prehry so súperkami zo Žiliny a reprezentácie Slovenska 
2000. Futbalistky OTJ podávali počas celého turnaja výborné výkony 
a boli veľkým prekvapením pre prítomných futbalových odborníkov. 
Martina Štefanková bola dokonca najlepšou strelkyňou celého turnaja, 
za čo bola na záver turnaja i ocenená. Priebeh zápasov a najmä výkony 
a nasadenie našich futbalistiek sú zárukou toho, že v ženskej lige budú 
dôstojnými súperkami pre jej ostatné účastníčky a že budú pre túto ligu 
prínosom. 

 

NOHEJBALISTI BILANCOVALI 
 

V piatok 17.3.2006 sa vo 
v e č e r n ý c h  h o d i n á c h 
v rodinnom dome p. J. Vida  
stretli členovia NK Banka, aby 
zbilancovali svoju činnosť za 
uplynulý rok 2005. Zo správy 
prezidenta NK Ing. M. 
Rusnáka  bolo vycít iť 
spokojnosť s uplynulým 

rokom. Veď účasť na pravidelných tréningových zápasoch bola nadmieru 
uspokojivá. Ale nie všetci z dôvodu pracovného zaneprázdnia sa môžu 
zúčastňovať pravidelne, a preto do svojich radov privítali ďalšieho nového  
člena p. R. Vlnku. (Na fotografii z výročnej schôdze chýbajú ešte J. 
Macko a A. Margetín.) Usporiadanie turnaja bolo vyvrcholením snahy 
všetkých členov, aby sa úroveň činnosti klubu posunula ešte vyššie. 
Spolupráca s vedením školy, na ktorej ihrisku  sa tréningové zápasy 
uskutočňujú, bola veľmi dobrá. Ako protihodnotu pomohli členovia NK 
pri úpravách školského dvora a okolia.  
 Na záver poprial podpredseda NK p. J. Vido všetkým veľa športových 
úspechov  v nastávajúcej sezóne a úspešne reprezentovanie obce Banka na 
súťažných podujatiach.  RM 

P.Marek 

šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport*šport



 

 

  KANALIZÁCIA V OBCI  
 

Ako je už  známe, naša  obec, 
podobne ako i ostatné obce 
zahrnuté do projektu  ISPA,  
v priebehu roka 2004 dala vypracovať  z vlastných prostriedkov 
projektovú dokumentáciu na dobudovanie  splaškovej  kanalizácie 
v obci a  zabezpečila  vydanie územného rozhodnutia  a stavebného 
povolenia. Dokončenie kanalizácie v obci  bude  financované  
z predvstupových fondov   ISPA a hlavným  investorom je Trnavská 
vodárenská spoločnosť, a.s. (TAVOS, a.s.) Priemyselná 10, 921 79 
Piešťany. Firma  TAVOS, a.s.,  zabezpečila v minulom roku   
medzinárodný tender na dodávateľa stavby. 
    K dnešnému dňu je zrejmé, že tender na stavbu  je ukončený a  
hlavným dodávateľom   sa stalo konzorcium firiem na čele 
s Váhostavom Žilina. 
   Z  oznámenia  firmy TAVOS, a.s., doručeného obci Banka  dňa 
7.3.2006 vyplýva, že  so stavebnými prácami na pokládke 
kanalizácie v našej  obci by sa malo začať v apríli 2006.  Všetky 
práce by mali byť ukončené v marci 2007. 
 Boli sme však zároveň  upozornení, že k určitým časovým posunom 
v harmonograme prác zo strany   dodávateľa môže prísť, vzhľadom 
na značný  rozsah prác, ktoré sa majú realizovať  v projekte ISPA. 
  Chcel by som  týmto poprosiť každého obyvateľa   ulice,   kde sa 
bude   pokládka kanalizácie  realizovať,  aby  ste boli  trpezliví, 
a pokiaľ sa bude dať, i   nápomocní prebiehajúcim prácam. 
 

OBČANIA   POZOR ! 
 

Zber plastových vriec s PET fľašami a žltých   kontajnerov 
s PET fľašami,  bude v prvom polroku 2006 v termínoch: 

v sobotu 29.4.2006 a 24.6.2006  
v čase od 6.00 hod do 20.00 hod. 

Občania, ktorí nedopatrením pri prvom zbere plastových vriec s PET 
fľašami  nedostali  nové  vrece,   môžu si ho  vyzdvihnúť na OcÚ 
počas úradných hodín. 

Vývoz  plastových 250 l  
kontajnerov  na separovaný zber 
papiera a  ostatných plastov je 
plánovaný v prvom polroku 2006 
v termínoch: 

             - piatok  28.04.2006, 
       - piatok  09.06.2006,  
      - piatok  21.07.2006.  

 

Žiadame  občanov, ktorí dlhodobo nepoužívajú 250 l plastové 
nádoby na separovaný zber papiera a plastov, aby tieto vrátili  na 
OcÚ. Vrátené kontajnery budú  pridelené občanom, ktorí majú 
o separovaný zber záujem. 
 Zároveň upozorňujeme, že od minulého roka je spoločne s  firmou 
Petmas  vedená  štatistika  vývozu plastových kontajnerov  od 
jednotlivých rodín. Je viac ako  pravdepodobné, že  rodinám, 
ktoré nevyužívajú dlhodobo plastové  nádoby na účel, na ktorý 
im boli poskytnuté, a tieto ani obci nevrátia, bude vyrubený 
poplatok za ich  prenájom. Výšku poplatku  stanoví  zastupiteľstvo 
obce. 
  

AKCIA ČISTÁ OBEC   

Obecný úrad Banka týmto oznamuje, že v týždni od 3. do 10. 
apríla 2006 sa uskutoční v našej obci akcia „Čistá obec“. 
Vyzývame týmto dobrovoľné spoločenské organizácie a  
združenia v obci, i nás všetkých, vážení občania, aby ste sa 
zapojili do tejto akcie a pomohli vyčistiť verejné priestranstvá 
v obci. Upozorňujeme občanov, aby nedávali do 
veľkoobjemových kontajnerov orezané konáre z ovocných alebo 
okrasných stromov. Konáre sústreďte v blízkosti  kontajnerov  
tak, aby nebránili ich vývozu. Na  orezané  konáre  sú určené    4  
miesta v obci, a to: na Hlavine, pri futbalovom ihrisku,  pri sv. 
Vendelínkovi a na Ceste J. Alexyho  na obecnom priestranstve  
vedľa  parkoviska  SLZA. Orezané konáre je potrebné sústrediť 
na týchto miestach  najneskôr do  piatku  7.4.2006 do 8.00 hod, 
kedy začne ich likvidácia. 

Obecný úrad informuje 

 Tohtoročná tuhá zima dokonale 
ukázala svoje kráľovstvo. Bohatá 
snehová pokrývka vydržala dlhšie 
aj v našich podmienkach.  
Najväčšiu radosť zo snehu  mali 
deti,  milovníci lyžovania, zimných športov a turistiky. Aj na svahoch 
AHOJA bolo rušnejšie ako po minulé roky. Množstvo lyžiarov, 
turistov a sánkarov  z blízkeho  okolia využívalo  ideálne snehové  
podmienky a služby tohoto strediska. Veď  takéto podmienky  AHOJ 
dávno nepamätal. Nielen sneh prilákal lyžiarov, ale aj kvalitnejšie 

služby 
strediska. 
 Ako 
prebiehala 
príprava na 
zimnú sezónu 
2005/2006, o 
tom bližšie 
pohovoril 
správca 
lyžiarskeho 
strediska 
Martin 
Jánoška.  

„Už od 23. septembra sa každú sobotu na Ahoji brigádovalo.  V prvom 
rade bola uskutočnená rekonštrukcia vlekov. Na spodnom vleku EPV-
450 sme vymenili lano, opravili prevodovku a motor, ukotvili stĺpy. Na 
hornom vleku EPV-300 bolo vykonané zrovnanie a ukotvenie stĺpov. 
Na oboch vlekoch  boli vymenené ložiská na trakčných kolesách. 
 Zároveň sme čistili lyžiarsky svah od krovín a vysokých trávnych 
porastov. Brigádnici vykopali asi 70 m  ryhy pre uloženie kábla na 
rozšírenie osvetlenia o dva nové stĺpy v hornej časti trate. Tým sa 
skvalitnilo osvetlenie lyžiarskej dráhy. 

    Ďalej prebiehali práce na 
zlepšení priestorov pre obsluhu 
vlekov. Starú nefunkčnú 
unimobunku sme preniesli vedľa 
pôvodnej, ktorej bočná stena bola 

poškodená vandalmi pri vlámaní. Tým sme vyriešili problém renovácie 
celej steny. Starú unimobunku sme kompletne zrekonšruovali, opravili 
strechu, podlahu, strop a elektroinštaláciu. Zrenovovali sme okná, 
dvere a obidve unimobunky boli zabezpečené proti vlámaniu. 
 Okrem sobotných brigád mnohí z nás doma opravovali súčasti 
vlekov, kotvy a prerábali trakčné kolesá. 
Prípravu na zimnú sezónu sme ukončili 10.12.2005 a odpracovaných 
bolo 491 brigádnických hodín.  
      29. 12. 2005 bola zahájená  
zimná lyžiarska sezóna. 
Lyžovalo sa takmer každý 
víkend až do konca februára. V 
prípade dobrých snehových 
podmienok sa prevádzkovalo aj 
večerné lyžovanie a to nielen 
cez víkend, ale aj počas 
pracovného týždňa - v stredu. 
Informácie o lyžiarskom 
stredisku sme zverejnili aj na 
internete . Na všetkých hore 
uvedených prácach ako i na 
dobrom fungovaní a prevádzke lyžiarskeho strediska sa podieľali: 
Martin Jánoška, Andrej Masaryk, Ján Vittek, Slavomír Danko,Roman 
Piterka, Viliam Galbička a ďalší. Touto cestou chceme poďakovať 
hlavne starostovi obce Ing. Jaroslavovi  Janečkovi a celému obecnému 
zastupiteľstvu za podporu a pochopenie. Iba vďaka ich pomoci môžeme 
naďalej lyžiarske stredisko zveľaďovať.“   

Redakcia 

ZIMA NA SVAHOCH AHOJA 

35. časť – Banka v období socializmu (roky 
1948 – 1989) – školstvo 
  

Riaditeľom Národnej školy v Banke zostal aj 
po roku 1948 Jozef Eliáš, učiteľmi boli Mária 
Stipanitzová, Elena Babčanová, Vlasta Eliášová 
a Ján Piaček. V škols. roku 1949/50 mala škola 
päť tried 1. až 5. ročníka. Školská budova mala 6 
učební, jedna bola vyčlenená pre novovzniknutú 
materskú školu. Pri škole bolo založené 
ZRPŠ (združenie rodičov a priateľov školy). 
V roku 1949 si škola zakúpila rozhlasový 
prijímač a bol zavedený školský rozhlas 
s piatimi reproduktormi. 

V šk. roku 1953/54 sa uskutočnila 
reorganizácia a pribudli ďalšie triedy. Bola 
zriadená Osemročná škola v Banke, ktorá 
mala osem tried 1. až 8. ročníka. Riaditeľom 
školy sa stal Ľudovít Jahoda, učiteľmi boli 
Ján Piaček, Elena Babčanová, Jozef Eliáš, 
Mária Stipanitzová, Vlasta Eliášová, Mária 
Petrušková, Bernard Hulman, Eva Miškechová 
a Anastázia Pokojná. K dispozícii bolo 6 učební 
(materská škola vrátila učebňu), zaviedlo sa 
čiastočné 2-zmenné vyučovanie. Chýbala 
telocvičňa a dielne. Školským lekárom bol MUDr. 
Vojtech Horváth z Banky.  

V tom období boli žiaci vychovávaní 
v socialistickom duchu a väčšinou boli členmi 
pionierskej organizácie. Na škole vyvíjali činnosť 
viaceré krúžky – mičurinský, technický, literárny, 
tanečný, telovýchovný, spevácky, divadelný, 
šikovných rúk. V rámci verejnoprospešných prác 
žiaci brigádnicky vypomáhali tunajšiemu JRD pri 
špičkových prácach, podieľali sa na skrášľovaní 
obce (okolo školy, futbalového ihriska, poľných 

ciest a pod.), na zbere odpadových surovín 
(papiera a železa) a pod. Žiaci z Banky patrili 
v športovo–branných súťažiach medzi najlepších 
v piešťanskom regióne, na čom mal veľkú zásluhu 
učiteľ Berco Hulman, ktorý mal medzi žiakmi 
veľkú autoritu. 

V šk. roku 1960/61 bola škola premenovaná 
na Základnú deväťročnú školu v Banke, keďže 
pribudol 9. ročník. Riaditeľom bol Ľudovít 

Jahoda, zástupcom Štefan Domonkoš. Školu 
navštevovalo 345 žiakov v dvanástich triedach 1. 
– 9. ročníka. Bolo úplné 2–zmenné vyučovanie 
v 6 – tich učebniach. 

Po odchode Ľ. Jahodu do dôchodku sa 
v škols. roku 1964/65 stal riaditeľom Štefan 
Domonkoš, ktorý sa zaslúžil o vybudovanie 
vodovodu v školskej budove. 

Od šk. roka 1965/66 bol riaditeľom školy 
Ambróz Žilinský, zástupcom riaditeľa Bernard 
Hulman. Od nasledujúceho škols. roka bol 
zástupcom Ernest Bako, pretože B. Hulman bol 
zo služobných dôvodov preložený na 4. ZDŠ 
v Piešťanoch. Pedagogický zbor pozostával 
z učiteľov 1. stupňa (1. až 5. ročník) – Mária 

Stipanitzová, Ružena Gulová, Alžbeta Hučková, 
Sidónia Marková, Darina Benková a Ema 
Haueková a učiteľov 2. stupňa (6. – 9. ročník) – 
Darina Lovecká (rod. Maková), Emília 
Krčmárová, Mária Szabadffyová, Jana Štroblová, 
Milina Žideková, Ladislav Pázmán a Emília 
Tvrdoňová (neskôr po vydaji Siebertová). 
Externou učiteľkou nemeckého jazyka bola 
Terézia Hnilicová, vedúcou PO (pionierskej 

organizácie) bola Jarmila Zacharová (po 
vydaji Ondrášiková). Predsedom ZRPŠ bol 
Gašpar Haring. 
   Zaviedlo sa stravovanie žiakov. Obedy 
dodávala Jednota SD Moravany n./V. 
a podávali sa v miestnom pohostinstve. 
Strava však bola nekvalitná a žiaci o ňu 
nemali záujem (ku koncu škols. roka bolo 
iba 10 stravníkov). 

Po dlhších rokovaniach s MNV a JRD 
v Banke bol škole v roku 1967 poskytnutý 
pozemok na pracovné vyučovanie. V roku 

1970 žiaci vyšších ročníkov na školskom 
pozemku dopestovali 250 broskyňových 
stromčekov. 

Po začlenení Banky do Piešťan bola škola 
v roku 1973 premenovaná na 6. ZDŠ Piešťany, 
m. č. Banka. Od šk. roka 1973/74 bol riaditeľom 
Karol Šiška. Do školy sa vrátil učiteľ Bernard 
Hulman. V škols. roku 1974/75 bolo v škole 
zavedené ústredné kúrenie na tuhé palivo. 

Od šk. roka 1976/77 bola riaditeľkou školy 
Anna Daňová, zástupcom Vladimír Doležálek. 

V šk. roku 1978/79 bolo v škole 9 tried 1. až 
9. ročníka. Zástupcom riaditeľky školy bol Matej 
Tóth. 

Ing. Alexander Murín 

DEJINY BANKY  

OD NAJSTARŠÍCH ČIAS  

PO SÚČASNOSŤ 

• Po 3. sérii MAKSa sú  výsledky  
našich žiakov nasledovné: 
Najúspešnejšia je Nina Lúčna, 6. tr., 
1. – 10. miesto v kraji,  Adam 
Petroff, Radka Kováčová, Silvia 
Martinkovičová, 4.tr., 1. – 14. miesto 
v kraji, Michala Julínyová, 8.tr., 19. 
miesto v kraji, Jakub Chudík, 8. tr., 
24. – 26. miesto v kraji, Filip Julíny, 
4. tr., 25. – 26. miesto v kraji, Filip 
Kukliš, Roman Tábi, 7.tr., 36. – 40. 
miesto v kraji, Matej Jošťák, Matej 
Tábi, 9.tr., 39. – 40. miesto v kraji. 

• 9. marca sa uskutočnil výchovný 
koncert pre žiakov našej školy. 
Originálne ukážky hry na archaické 
hudobné nástroje predviedol 
vynikajúci hudobník, zberateľ 
ľudových piesní, spolupracovník STV 
a rozhlasu Anton Budinský. Všetci 
účastníci koncertu mali možnosť 
vidieť a počuť fujaru, fujaru trombitu, 
handrársku píšťalku, gajdy, drumbľu, 
okarínu, Panovu flautu, citaru 
a harmoniku heligónku. 

• Ministerstvo školstva SR vytvorilo 
nový informačný portál Moderná 
škola, ktorý od januára 2006 slúži 
širokej verejnosti, ponúka aktuálne 
informácie rodičom, učiteľom 
i žiakom. Nájdete si ho na adrese: 
www.modernaskola.sk. 

• Na okresnom kole pytagoriády 
reprezentovali našu školu   Ján Vlnka,  

 3. tr.,   Alžbeta    Julínyová,   Radka  

 

Kováčová, 4.tr. – obe žiačky skončili 
na víťaznom 2. mieste (vyučujúca 
Mgr. E. Valková), Nina Lúčna, 6.tr., 
Roman Tábi, 7.tr. – úspešný riešiteľ, 
Marianna Mikešová, 7. tr., Alena 
Kalavská, Jakub Chudík, 8. tr. – obaja 
úspešní riešitelia. 

• Dňa  22.3.2006 sa uskutočnilo 
v Cirkevnej škole Piešťany okresné 
kolo biblickej olympiády. Našu školu 
reprezentovalo družstvo v zložení: 
Marek Jankech, 5.tr., Nina Lúčna, 
6.tr., Roman Tábi, 7.tr., ktoré sa 
umiestnilo na víťaznom 2. mieste - 
len o 1 bod za 7. ZŠ Piešťany. Na 3. 
mieste sa umiestnilo družstvo CZŠ 
Piešťany. Poďakovanie za prípravu 
patrí pani katechétke M.Štreicherovej 
a za organizačnú pomoc pani Mgr. D. 
Lúčnej. 

• Dňa 22.3.2006 reprezentoval našu 
školu a okres Piešťany na krajskom 
kole matematickej olympiády 
v Trnave Matej Tábi, žiak 9. ročníka. 

• Dňa 23.3.2006 prišli výsledky 
MONITORu 9 za školský rok 
2005/2006. Každý žiak 9. ročníka 
dostal vlastné vysvedčenie. Celkové 
výsledky sú nasledovné: matematika - 
73,9% (celoslovenský 61,4%) – 
pripravila p. uč. Mgr. K. Kunová, 
slovenský jazyk – 88,3% 
(celoslovenský 81,2%) – pripravila  
Mgr. H. Hrdinová. 

 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

RM 

Od  roku 1920 boli veliteľmi hasičských družstiev postupne Silvester 
Rybárik, Stanislav Klampár, a Rudolf Marek. Títo hasiči mali svojho 
zvolávača-trubača, ktorý trúbením zvolával hasičov  v prípade požiaru 
alebo cvičenia. 
Týmto trubačom bol Blažej Klampár  ktorý trúbil na 3 miestach. Pri 
kostole, pri Drahovských a  pri Mackových. Pri cvičeniach na starom 
ihrisku, ktoré sa v tom čase nachádzalo vedľa teplého ramena, používali 
ručnú striekačku. Túto striekačku ťahali kone.  
V čase, keď bol veliteľom Rudolf Marek, sa cvičenia zúčastňovali 
nasledovní hasiči: Šebo Jozef, Miškech Ján, Dubovský E, Dubovský 
Vojtech, Rusnák Ján, Macko Ján, Macko Gašpar, Vetrík Štefan a Karol 
Gabriš.  
Títo požiarnici mávali pravidelne stráže počas žatvy na poliach,  aby 
zabránili vzniku požiaru. No nielenže strážili polia, ale  pravidelne sa 
zúčastňovali na pobožnostiach: či to bolo na Božie telo alebo na Veľkú 
noc, keď od Veľkého piatku až do Vzkriesenia držali stráž pri Božom 
hrobe. 
Na Banke zaznamenali 3 väčšie požiare. Horelo u Karola Drahovského, 
ďalší požiar bol na dolnom majeri, keď horela sýpka a ďalší požiar bol  
keď horel horný majer, kde malo roľnícke družstvo kravský matečník 
a zhoreli tam  3 kravy. 
Hasičská zbrojnica sa nachádzala  na starej škole v dome p. Sameka 
poniže kostola. 
Uvedené informácie poskytol pre náš časopis  p. Ján Dubovský. 

Z histórie hasičov 
v rokoch 1920-1940 

Vážení občania! 
Využite šancu darovať 2% Vašich daní  
Občianskemu združeniu pri ZŠ Banka. 

Ak ste zamestnanec, tlačivo Vám poskytneme  
v ZŠ, MŠ alebo na obecnom úrade.  

Ak ste firma alebo živnostník,  
tlačivo je súčasťou daňového priznania. 
Celková nazbieraná suma i jej použitie  

budú zverejnené v Hlásniku. 
V mene našich učiteľov i žiakov Vám ďakujeme za pomoc. 


